
Erhvervsudvalget

Til: Erhvervsministeren

Dato: 19. november 2021

I et kommende samråd ønsker udvalget en drøftelse af følgende spørgsmål:

ERU alm. del

Samrådsspørgsmål Q
Hvad kan ministeren oplyse om Danske Banks overtrædelse af Finanstilsynets påbud i 
gældsinddrivelsessagen, og kan ministeren redegøre for, hvorfor Finanstilsynet indtil nu 
ikke har politianmeldt Danske Bank for bankens overtrædelser af påbud m.v., jf. også 
ministerens talepapir fra samrådet den 16. september 2021, hvori står, at ”hvis banken 
ikke har fulgt Finanstilsynets påbud, så forventer jeg, at tilsynet tager de nødvendige 
skridt over for Danske Bank”, og at ministeren under samrådet oplyste, at hvis en bank 
ikke efterlever påbud, så er der en sanktion, der bl.a. hedder at banken kan blive politian-
meldt.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Lisbeth Bech-Nielsen (SF), Rune Lund (EL) og 
Preben Bang Henriksen (V).

På udvalgets vegne
Anni Matthiesen
formand
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